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Centrala funktionshinderrådet 

 
Datum 2024-05-29 
Tid 14.00-16.00 
Plats KS Stora 
  

Närvarande ledamöter 
Helene Sandberg ordförande i Lokalförsörjningsnämnden, ersättare ordförande 
Tage Carlsson, HRF/Funkionsrtätt 
Jasminca Sivac, Synskadades Riksförbund 
Miriam Orlenius,  Autism VG Söder 
Pia Wahlqvist, Fibro 
Birgitta Häll, Rematikerförbundet 
Övriga närvarande 
Johanna Armå, Stadsledningskansliet 
§ 14 Christina Lindén, Vård- och äldreförvaltning 
§ 14 Miranda Niska, Sociala omsorgsförvaltningen 
§ 14 Sara Holmberg, Sociala omsorgsförvaltningen 
§ 14 Madelene Lyckelid, Sociala omsorgsförvaltningen 
§ 15 Sara Holmberg, Sociala omsorgsförvaltningen 
§ 15 Miranda Niska, Sociala omsorgsförvaltningen 
§ 15 Camilla Isaksson, Vård- och äldreförvaltningen 
§ 15 Helen Linderholm, Vård- och äldreförvaltningen 
§ 15 Carina Robertsson, Vård- och äldreförvaltningen 
§ 16 Jonas Ringström, Stadsledningskansliet 
§ 17 Håkan Torstensson, ordförande Tekniska nämnden 
§ 18 Linnea Kläth, ordförande Kollektivtrafikrådet 
                         
 
 

 

§ 12.  Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkänns  

§ 13. Föregående mötesprotokoll 
Föregående mötesprotokoll godkändes 
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§ 14. Ledsagning för synskadade 
Christina berättar att biståndshandläggare på Vård och äldreförvaltningen  
arbetar utifrån gällande lagstiftning; främst socialtjänstlagen och 
förvaltningslagen, men också  utifrån politiskt antagna riktlinjer samt andra 
styrdokument och rutiner. Främst är det Borås Stads riktlinjer för insatser i 
ordinärt boende och vård- och omsorgsboende samt anhörigstöd eller riktlinjer 
för insatser utifrån Socialtjänstlagen. Några specifika anvisningar finns inte för 
synskadade i dessa riktlinjer. Förvaltningarna ska alltid ta emot en ansökan och  
göra en individuell bedömning. En praxis har vuxit fram på Vård och 
äldreförvaltningen där skillnad görs om det är en person som haft sitt 
funktionshinder hela livet eller om den debuterat efter 65 års ålder.  De som 
haft insatser tidigare har fått behålla dessa, dock kan antalet timmar ha minskat. 

Synskadades situation är nationellt belyst. Borås Stads modell med fyra 
förvaltningar påverkar Boråsarens förutsättningar att få stöd och hjälp. I första 
hand ska hjälp ges via insatser från  Sociala omsorgsförvaltningen med 
komplettering via Socialtjänstlagen och vård- och äldreförvaltningen 

Förvaltningarna har en informationsskyldighet till Boråsaren vilka insatser som 
finns att söka i respektive förvaltning och ingen ska bli utan stöd och hjälp.  

Vård- och äldreförvaltningen utgår från stöd som kan insatser via Syninstruktör 
och synhjälpmedel, arbetar för att sociala behov tillgodoses. I första hand 
genom gruppaktiviteter på öppna mötesplatser och träffpunkt Simonsland och 
att den synskadade ska ha skäliga levnadsförhållanden (skillnad mot goda 
levnadsförhållanden LSS) 

Vård och äldreförvaltningens  insatser har utvecklats mot digitalisering och 
används vid  inköp av dagligvaror (livsmedel/ läkemedel) och sällanvaror 
(kläder, skor m.m.) via webbinköp. Efter individuell prövning och då endast i 
undantagsfall sker insatserna via personlig ledsagning, en till en hjälp och  social 
samvaro. 

Hos Sociala omsorgsförvaltningen kan den synskadade ansöka om boendestöd 
om synskadan kan kompletteras med en ohälsa.  

Jasminca Sivac som företräder Synskadades Riksförbund lyfter flera punkter 
som försvårar de synskadas vardag och skapar både social isolering, ett digitalt 
utanförskap och en ohälsa:  

• Avslag för ledsagning för  att kunna handla i fysiskt i butiker  

• Avslag för ledsagning för att kunna delta i fysisk aktivitet 

• Svårt med näthandel då sidorna inte är tillgänglighetsanpassade och 
saknar talsyntes.  

• Svårt att använda mobiltelefoner då de är svarta/mörka  

• Ledsagning minskat i antalet timmar  

• Saknar lokal att träna i.  
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• Den synskadade har ofta inte ork att överklaga beslut 

 

Till nästa möte bjuds Håkan Eriksson, ordförande Fritids- och 
Folkhälsoförvaltningen in gällande möjlighet till träningslokal i Borås Stads 
lokaler.  

Synskadades Riksförbund föreslås även bjuda in företrädare från Vård och 
äldreförvaltningen och Sociala omsorgsförvaltningen.  

§ 15. Specificerade fakturor 
2011 kom det en förfrågan på specificerade fakturor från Autism VG Söder då 
ambitionen är att personer med funktionsnedsättning ska kunna leva som alla 
andra, vara kritiskt tänkande och bara betala för kostnader de känner igen. 
Ingen förändring har skett och rådet arbetar med frågan under 2024.  

Främst gäller det fakturor för mat och resor för boende på servicebostäder, då 
tjänsterna används olika frekvent.  
Fakturorna bör vara specificerade med  
 

• Datum 

• Kostnad 

• Sträcka för utflykten/mat  
 

Fakturor på gruppbostäderna gäller ofta de flest måltiderna i månaden och 
skickad ut månadsvis.  

Vård och äldreförvaltningen hanterar fakturor för både sin egen förvaltning och 
Sociala omsorgsförvaltningen. Tjänstepersonerna berättar att de arbetar aktivet 
för att framställa och förenkla  fakturorna  för att nå så många som möjligt.  
För kännedom står namn och telefonnummer till handläggaren på fakturorna, 
så det går att höra av sig för att ställa frågor om den enskilda fakturan. Miriam 
Orlenius, Autism VG Söder poängterar att deras medlemmar inte har förmågan 
att göra det.  

Protokollet skickas till Vård och äldreförvaltningen, Sociala 
omsorgsförvaltningen och berörda tjänstepersoner.  
Rådet arbetar vidare med frågan och återkoppling kommer att ske på 
decembermötet.   

 

§ 16. Budget 
Jonas redogör för Borås Stads budget, som trots inflationen  gör ett bra resultat 
och visar ett resultat på 296 miljoner. Borås Stad har ingen långfristig låneskuld 
utan kommunen klarar att investera med egna medel. Budget 2024 visar en 
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minusbudget på 52,5 miljoner kronor. Staden har 500 miljoner i sparreserv, 
som kan användas för att täcka upp med. 

• Under 2023 ökade antalet timmar för personlig assistans och behovet 
av dagligverksamhet.  

• Det byggs äldre-  och LSS-boenden. 

• Staden har sålt skog. 

• Antalet unga och barn minskar vilket redan nu märks på förskolor och 
grundskolor och inom de närmaste åren även kommer märkas på 
gymnasieskolorna.  

• Befolkningsprognosen visar att äldre personer kommer att öka, ca 16 % 
till år 2027. 

§ 17. Färdtjänst och Riksfärdtjänst  
Rådet ställer sig positiva till förslaget; att det går att resa längre trots att 
kostnaden ökar något.  

Tekniska nämnden och förvaltningen arbetar för att kunna genomföra 
förändringen under våren 2025.  

§ 18. Busslinje 1 och 2 
Rådet anser att förslaget från Västtrafik att dra om linje 1 och 2 tillfälligt för en 
kostnad på 4,2 miljoner och kostnad för extra bussar är för hög. De vill att 
Kollektivtrafikrådet fortsätter diskussionerna med Västtrafik. 

De nämner även att det behöver tryckas på tillgänglighet vid kommande 
upphandling.  

§ 19. Återkoppling enkätsvar 
Utvärderingen visade att de centrala funktionshinder- och pensionärsråden är 
positiva till rådets nya form i stort. Dock önskar pensionärsrådet att ersättarna 
ska var med på mötena.  

§ 20. Ersättare med på möte 
Funktionshinderrådet ställer sig positiva till pensionärsrådets önska om  att ha 
med ersättarna på mötena framöver. Tjänstepersoner kommer att revidera 
reglementet och hoppas att reglementet kan antas på Kommunfullmäktiges i 
september.  

§ 21. Nästa möte 
16 oktober förmöte kl. 13.00-14.00, råd 14.00-16.00, KS Stora  
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§ 22.  Övriga frågor 
Reumatikerförbundet lyfter frågan om Medicinskt 
ansvarig för Rehabilitering (MAR). Idag finns endast en anställd i kommunen 
och den arbetar mot Vård-och äldreförvaltningens verksamheter.  
Vad finns det för hjälp att få med rehab?  

Till kommande möte önskar rådet bjuda in Håkan Eriksson, Fritids- och 
folkhälsonämndens ordförande för att diskutera vad det finns för möjlighet till 
träning i kommunens lokaler utifrån funktionshinderföreningarnas behov. 
Detta då gymmet på Simonsland har flyttats ner till källaren och gjort det 
svårare att utnyttja.   
 
 

  

 

 
Ordförande   Protokolljusterare 
 
Underskrift   Underskrift 
 
  
Namnförtydligande   Namnförtydligande 
Helene Sandberg,    Tage Carlsson vice ordf 
ordförande    
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